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صًاغات مستحدثه للنهسىجه الًدويه قائنه علٌ الدائره 
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 اياوفقذ فححث انًجال ٔ انحجزيب انفُي ُْذصّ انفزاكحال يجال خصب نهذراصّ  اٌ
اكحال يٍ ، ٔ فٍ انفزلاصحفادِ يُٓا يٍ خلال يُٓجيّ َظايٓا انبُائينانفُاَيٍ ٔ انًصًيًٍ 

انفٌُٕ انزقًيّ انحذيرّ انحي اصحخذو فيٓا انحاصب الاني لإاَحاز جكٕيُات رقًيّ يعقذِ يحى جُفيذِ 
بإدخال يعادلات رياضيّ اني انكًبيٕجز ٔ جحٕيم انًخزجات اني جصًيًات فُيّ غايّ في 

 الإبذاع ٔ انحعقيذ.
صهضهّ يٍ انخطٕط جعذ انذائزِ يٍ الاشكال انُٓذصيّ الاقهيذيّ انحي جحكٌٕ يٍ ٔ 

انًُحُيّ انًحصهّ ٔ انحي اصحخذيث يُذ انقذو ٔ كاَث جزيز نلابذيّ ٔ انلا َٓائيّ، ٔ عُذ 
اصحخذايٓا في انحصًيى جعطي ايحاءا َفضيا بانزقّ ٔ انٕداعّ ٔ الاصحًزاريّ ٔ انذيُاييكيّ ، ٔ 

ٓا ْٕ شبكّ ْي يٍ الاشكال انحي اصحخذيث بغزارِ في جصًيًات انفزاكحال ٔ خيز يرال عهي
 .ابٕنَٕيٕس انرلاذيّ

في جصًيى ٔ صياغّ جقذيى يذخم جذيذ  انيانبحد انحاني  ٔ يٍ ْذا انًُطهق يحجّ        
عهي انذائزِ كأصاس جشكيهي يضحًذ يٍ جصًيًات ُْذصّ  انًُضٕجّ انيذٔيّ جشكيهياً بالإعحًاد

ٔي نهًشغٕنّ انُضجيّ يجالا خصبا لاذزاء انحشكيم انيذ ّحربازاْا انجانفزاكحال ٔ انحي 
 انًعاصزِ.

كشف ٔ جحهيم الاصش انحشكيهيّ نُٓذصّ ٔ بذنك جححذد يشكهّ انبحد ٔ اْذافّ في       
انقائًّ عهي فاعهيّ انشكم انذائزي، ٔ كذنك عًم صياغات يضححذذّ نهًُضٕجّ  انفزاكحال

 .انيذٔية انقائًّ عهي انشكم انذائزي كأصاس بُائي
حرّ يٍ خلال الاطار انُظزي عزض ٔ دراصّ نحعزيف انذائزِ ٔ ٔ قذ جُأنث انبا      

يصذرْا يٍ انطبيعّ ٔ انًحغيزات انحي جرزي بٓا انعًم انفُي ٔ كذنك انعلاقات انحي جزبط 
بيُٓا في انحصًيى ٔ اًْيحٓا في انحصًيى انفُي ٔ دلالاجٓا انضيًٕطيقيٕٓ دٔرْا في انفٍ 

ذصّ انفزاكحال ٔ خصائٓا ٔ ييلاد انفزاكحال ٔ فٍ انحذيد. ٔ كذنك جُأل انبحد َبذِ عٍ ُْ
 انفزاكحال.

ٔ في انحجزبّ انبحريّ أيكٍ انححقق يٍ صحف فزض انبحد يٍ خلال انحٕصم اني      
 اصححذاخ صياغات جشكيهيّ نهًُضٕجّ انيذٔيّ.
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Innovative formulations for the hand weaving based on the 

shape of circle as a forming base availing from of the concepts 

of fractal theory 

        Fractal geometry is a very good field for research; it has opened the 

way to both artists and designers to benefit from its systematic structure. 

Fractal art is one of the modern digital arts that have been generated by using 

computers to produce complicated digital designs by feeding the computers 

with mathematical equations that come out in the form of complicated and 

creative designs.  On the other hand, circle is one of the Euclidean geometric 

shapes that consists of a group of joint curved lines that has been used since 

ancient times to refer to eternity and infinity. When it is been used in a 

designs, it gives the psychological impression of gentleness, kindness, 

continuity and dynamics, and it is been used a lot in in fractal designs, a good 

example of this theory, is Apollonius gasket. Based on what has been 

mentioned earlier, the current research suggests a new approach to 

incorporate the weaving art-work with the circle as a basic element on 

forming designs inspired from fractal geometry that will enrich contemporary 

weaving art-work. 

      The research aims to detect and analyze the forming bases of fractal 

geometry especially the circle shape, furthermore creating weaving art-work 

based on the circle shapes inspired from fractal geometry. 

       The research addresses in its theoretical part: the definition of the 

circle, its origin from nature, its Varity that enriches the design, its 

simotology and its rulse in modern art, as well as the definition of fractal 

geometry, its properties, the production of fractals, and fractal art. 

      In the experimental part of the research, the aims have been proven by 

creating modern and creative art-facts inspired from fractal geometry. 
 


